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Protokoll 9/2022 

Fört vid Hägersten-Älvsjös pensionärsråds sammanträde 

onsdagen den 16 november 2022 kl. 14:00-15:30, 

Telefonvägen 30 
 

Ledamöter   Christer Bertling Ordförande (PRO) 

  Gunnar Carlsson Vice ordförande (SPF) 

Åke Lif (PRO) 

Birgitta Airas (SPF) 

Kerstin Andersson (SKPF) 

 

Ersättare  Sune Pettersson (PRO) 

Torbjörn Sundsgård (SPF) 

Katrin Wicén (PRO) 

Irene Svensson, (SPF) 

Kerstin Ström, (SPF) 

 

Övriga närvarande Eva Alama Avdelningschef  

Annelie Johansson Sekreterare 

 

Justerare   Christer Bertling (PRO), Kerstin Andersson (SKPF) 

 

Datum för justering  2022-11-18 

Paragraf   §§1-6 

Sekreterare   Annelie Johansson 
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§ 1 
Sammanträdets öppnande och godkännande av 
dagordningen 

Ordföranden öppnade mötet och dagordningen godkändes. 

 

Medlemmarnas organisationstillhörighet samt närvaro: 

 

Närvarande medlemmar: 

Christer Bertling (OPOL) PRO  

Gunnar Carlsson (OPOL) SPF 

Åke Lif (OPOL) PRO 

Birgitta Airas (OPOL) SPF  

Kerstin Andersson SKPF 

Ersättare: 

Sune Pettersson (OPOL) PRO 

Torbjörn Sundsgård (OPOL) SPF 

Irene Svensson (OPOL) (SPF)  

Katrin Wicén (OPOL) (PRO) 

Kerstin Ström OPOL) (SPF) 

Förhindrade: 

§ 2 
Val av justerare 

Christer Bertling PRO och Kerstin Andersson SKPF valdes att 

justera dagens protokoll. Justering av protokollet sker 18 november 

via mejl. 

§ 3 
Aktuell information från förvaltningen 

Eva Alama, avdelningschef för äldreomsorg informerade om: 

 

 Syrgas på vård och omsorgsboende 

Kvarvarande fråga från förgående sammanträde; 

Under pandemin fick de personer som bor på vård och 

omsorgsboende möjlighet till att få syrgas, till skillnad mot 

hur de var innan pandemin då de personerna med behov av 

syrgas hade svårt att få en plats på vård och 

omsorgsboende. Hur ser det ut idag? Kan de med behov 

samt tillfälligt behov få syrgas på vård och 

omsorgsboendet? 

Svar: Ja det går att få syrgas. Det är läkaren som gör 

bedömningen om det behövs sättas in syrgas som tillfällig 

insats. 
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 Förberedelser inför en kris 

Ett informationsblad är utskickat till våra äldre som har 

hemtjänst i ordinärt boende samt de som bor i servicehusen 

med information om hur man förbereder sig inför en kris. 

Tips på förberedelser man kan göra gällande mat, värme, 

vatten och kommunikation. 

 

 Energieffektivisera i verksamheterna 

Syftet är att förvaltningens alla verksamheter ska bidra till 

att minska elanvändningen genom olika åtgärder. Åtgärderna 

ska vara utan betydande verksamhetspåverkan. Det handlar 

om att genomföra elsparande åtgärder som inte påverkar 

den enskilde i våra verksamheter.  

 

 Budget 2023 

Har precis kommit och som det ser ut vid första anblick är 

budgeten uppräknad men inga extra satsningar på 

äldreomsorgen har gjorts.  

 

 Hemtjänstindex 

Fråga från pensionärsrådet om vi hört något om detta? Den 

23 november kommer indexet att släppas, då kan 

kommunerna se hur bra de ligger till. Information ska ha 

gått ut om detta till kommunerna.  

Svar; Vi har inte hört något om detta mer än den 

information vi fått tidigare från pensionärsrådet. 

 

 Ledsagare 

Fråga från pensionärsrådet; Är det möjligt att få ledsagning 

av hemtjänsten under helger? Frågan ställs med anledning 

av att enskilda inte har kunna komma till SPFs firande då de 

enskilda fått till svar att de inte kan få ledsagning på helgen. 

Svar; Har en person insatsen ledsagning beviljad så kan den 

enskilde själv bestämma när ledsagningen ska genomföras, 

det kan vara dagtid eller kvällstid så väl vardag som helg. 

Är det något speciellt som ändrats får vi återkomma med 

den informationen. 

 

 Mötestider 2023 

Fråga från äldreomsorgen till pensionärsrådet om att flytta 

mötestiden från eftermiddag till förmiddagen från och med 

2023.  

Pensionärsrådet svarar att det går bra och att tiden för 

sammanträdet blir 10:30 till 12:00. Samt att de bereds 

möjlighet till att ha förmöte mellan 09:30 till 10:30. 

 

 Maktskiftet 
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Pensionärsrådet undrar om vi har mer information om 

tillsättningen av nämnd? Rådet framför också att de ser 

fram emot att ha 4 möten per år med politikerna. 

Svar; Vi har inte någon mer information än att det är 

miljöpartiet som har ordförandeposten. 

§ 4 

Anmälan av protokoll 

Stadsdelsnämndens sammanträde 27 oktober 2022 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

KPR:s sammanträde 11 oktober 2022 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

Rådet för funktionshinderfrågor 19 oktober 2022 

Pensionärsrådet lämnar följande synpunkter; 

8. Övriga frågor 

Instämmer med synpunkterna som Rådet för funktionshinderfrågor 

lämnar gällande brister i bemötande av vakterna i receptionen. 

Pensionärsrådets sammanträde 19 oktober 2022 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

§ 5 
Ärenden till Stadsdelsnämnden 

Ärende 4 Aktiviteter på torget året om 

Pensionärsrådet instämmer 

Ärende 5 Förlängning av avtal för driften av Åsengården 

Pensionärsrådet framför att inget samråd har skett. 

Alla ärenden ska ha samråd med pensionärsrådet innan 

tjänsteutlåtandet skriv. Det ska även stå samråd med 

pensionärsrådet i ärendets beredning och inte ta del av ärendet som 

det gör nu.  

Ärende 6 Etablering av officiella badplatser i Vinterviken och 
Herrängen 

Pensionärsrådet ser positivt på etableringen. 
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Ärende 7 Delegation enligt LVM och förordnande enligt LVU 
till Socialjouren 

Pensionärsrådet har inga synpunkter 

Ärende 9 Avtalsförlängning av parkskötsel, renhållning och 
vinterväghållning på parkmark 

Pensionärsrådet lämnar synpunkter att det är viktig att 

vintervägunderhållet sköts, så det slipper bli 96 benbrott som 

tidigare år. Att parkvägar sandas så äldre kan gå sina promenader. 

Ärende 11 Samlad bedömning av verksamheternas kvalitet 

Pensionärsrådet framför att inget samråd har skett. 

Alla ärenden ska ha samråd med pensionärsrådet innan 

tjänsteutlåtandet skriv. Det ska även stå samråd med 

pensionärsrådet i ärendets beredning och inte ta del av ärendet som 

det gör nu. 

§ 6 
Övriga frågor 

Workshop - verksamhetsplan 2023 

Rådet får en presentation och genomgång av vad äldreomsorgen 

gör idag och det utvecklingsarbete som pågår inom de områden 

som rådet lyfte som viktiga för dem. 

 Utbildning av personal 

 Språkutbildning 

 Personal kontinuitet hemtjänst och personal täthet 

 inom vård och omsorgsboenden 

 Handledning för personal  

 Ökad delaktighet för de äldre 

 Levnadsförhållanden Skälig - god 

 Vård i livets slutskede/Ingen ska dö ensam - Vak 

 Läkemedelshantering/felmedicinering 

 Samverkan med läkarorganisationen 

 Hemtjänst utan särskildprövning 

 Generösare biståndsbedömning för särskilda 

boenden när det finns många tomma lägenheter att 

tillgå 

 

 

 

Nästa sammanträde är 7 december kl 14:00 


